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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem támogatják azokat, akik gyermeket 
szeretnének? Avagy miért nem ingyenesek a meddőséget megállapító/kizáró szűrések?" 

 

Tisztelt Miniszter Asszony!

 

A kormány  az  elmúlt  időszakban  sok  ponton  beleavatkozott  a  meddőségi  kezelések  korábbi
rendszerébe.  A ma már lényegében teljeskörű államosítás  mellett  voltak üdvözlendő lépések is,
amikor az ingyenes kezelésekről, gyógyszerekről döntöttek. A valóság azonban mindig kicsit más,
mint amit a kormány kommunikál.

A napokban  érkezett  hozzánk  egy  állampolgári  levél,  amiből  kiderült,  hogy  valójában  milyen
költségekkel jár még most is, ha egy pár szeretné megtudni, hogy képesek-e gyermeket nemzeni,
mivel hosszú ideje nem járnak sikerrel.

Alapvető problémájuk, hogy nőgyógyászat vizsgálatra is csak nagyon sokára adnak időpontot. Ez
érthetően  mindenkinek  problémát  okoz,  ahogyan  azoknak  is,  akiknek  nem  jön  össze  a
gyermekáldás, hiszen ők sem akarnak várni, mivel évekig is elhúzódhat a meddőségi kezelés. Ezért
az érintett pár is magánpraxisba kényszerült.

De nem csak idő, hanem a pénz is számít: az érintett feleségét olyan vérvételekre küldték, amelyek
közül több panelt a társadalombiztosítás nem támogat. Megközelítőleg kétszázezer forintot fizettek
ki olyan vérvizsgálatokra, amelyekre a „babaprojekt” miatt szükségük van. Az andrológus a férjet is
elküldte  vizsgálatokra.  Ezeknek  szintén  csak  egy  részét  támogatja  a  TB,  de  például  egy  DNS



 
fragmentáció meghatározását már nem, ez 42 ezer forintba került az illető számára.

 

Mindezek miatt kérdezem:

• Miért nem segítik, hogy jóval több orvos vegyen részt az állami egészségügy keretében 
a nőgyógyászati kezelésekben (is)?

• Miért nem támogatja teljeskörűen az állam azokat a kezeléseket, amelyek szükségesek 
ahhoz, hogy kimutathassák, hogy a szülők képesek-e a gyermeket nemzeni?

• Miért nem lehet visszatérítést kérni ezen vizsgálatokra, akár a számla utólagos 
benyújtásával?

 

Tisztelettel várom válaszát!

 

Budapest, 2021. október 6.

 

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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